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Besvarelse af spørgsmål 127 alm. del stillet af Erhvervs-, Vækst- og 
Eksportudvalget den 8. marts 2012 efter ønske fra Frank Aaen (EL).

Spørgsmål:
Jf. Udviklingspakken af 2. marts 2012 og dets bilag 1 forventes opsplit-
ningen af FIH Erhvervsbank gennemført ved et aktstykke. Finder mini-
steren det hensigtsmæssigt og i overensstemmelse med god lovgivnings-
skik, at en sådan ordning etableres ved aktstykke og ikke ved lov?

Svar:
Udviklingspakken vil blive gennemført ved brug af dels aktstykker og 
dels lovforslag. Dette er i lighed med hidtidig praksis. Som bekendt er en 
lang række af initiativerne i de tidligere bankpakker gennemført ved brug 
af lovgivning, men visse dele er også blevet gennemført ved brug af akt-
stykker. 

I forhold til løsningen på FIH Erhvervsbank A/S’ funding-udfordring 
gennem en opsplitning indgår Finansiel Stabilitet A/S og FIH en aftale, 
hvorefter Finansiel Stabilitet A/S overtager ejendomsengagementer fra 
FIH Erhvervsbank A/S mod blandt andet en ulimiteret tabskaution fra 
FIH Holding A/S. Der er tale om en privatretlig aftale om overdragelse af 
aktiver.

Henset til at Finansiel Stabilitet A/S er et statsligt ejet selskab, vurderes 
det, at det (bevillingsmæssige) hjemmelsgrundlag for denne privatretlige 
aftale kan tilvejebringes ved et aktstykke, hvor Folketingets Finansudvalg 
tilslutter sig, at købsaftalen og dens nærmere vilkår gennemføres. Brugen 
af aktstykke er anvendt i andre tilfælde, hvor staten har foretaget køb af 
aktiver.  

Jeg finder således brugen af aktstykke hensigtsmæssig i dette tilfælde og i 
overensstemmelse med tidligere praksis. Samtidig medvirker brugen af 
aktstykke til at sikre, at det er muligt at agere indenfor en kort tidshori-
sont, hvilket er nødvendigt i det konkrete tilfælde. 
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